

KERATAN AKHBAR

TARIKH : 19 SEPTEMBER 2022

AKHBAR : ASTRO AWANI

MUKA SURAT : <https://www.astroawani.com/berita-malaysia/pelaksanaan-dasar-tenaga-negara-dijangka-tingkatkan-purata-kdnk-rm13-bilion-setahun-pm-381740>

Pelaksanaan Dasar Tenaga Negara dijangka tingkatkan purata KDNK RM13 bilion setahun – PM



Pelaksanaan Aspirasi Negara Rendah Karbon 2040 di bawah Dasar Tenaga Negara (DTN) 2022-2040, dijangka meningkatkan purata KDNK sebanyak RM13 bilion setahun, kata Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob. - Foto BERNAMA

PUTRAJAYA: Pelaksanaan Aspirasi Negara Rendah Karbon 2040 di bawah Dasar Tenaga Negara (DTN) 2022 – 2040, dijangka meningkatkan purata Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) sebanyak RM13 bilion setahun, kata Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob.

Selain itu, beliau berkata, pelaksanaan aspirasi serta dasar itu juga dijangka mewujudkan lebih 207,000 peluang pekerjaan baharu dalam sektor yang berkaitan.

Menurut Ismail Sabri, DTN digubal selepas kerajaan berpandangan perlu ada langkah holistik untuk menangani isu sektor tenaga di dunia yang sedang berhadapan dengan pelbagai cabaran, terutamanya permintaan dan kos bekalan tenaga yang meningkat.

“Kedua-dua cabaran ini akan terus memberi tekanan kepada kerajaan untuk menanggung subsidi yang tinggi agar kehidupan Keluarga Malaysia tidak terbeban.

“Contohnya, bagi tahun 2022, kerajaan dijangka menanggung subsidi tenaga sebanyak RM37.3 bilion bagi petrol, diesel dan LPG. Kerajaan juga menampung subsidi elektrik sebanyak RM5.8 bilion, bagi manfaat Keluarga Malaysia serta memberikan jaminan pembiayaan sehingga RM6 bilion kepada Tenaga Nasional Berhad (TNB), agar operasinya tidak terjejas,” katanya lagi.

Ismail Sabri berkata demikian sewaktu menyempurnakan Majlis Perasmian Dasar Tenaga Negara (2022 – 2040), di sini, hari ini.

Berucap lanjut, Perdana Menteri berkata, kemelut pandemik dan ketidakpastian geopolitik dunia serta isu perubahan iklim yang serius turut memberi kesan kepada harga bahan api dan peralihan kepada tenaga yang lebih mampan.

Di sebalik keadaan ini, beliau berkata, kerajaan terus bersikap prihatin dan memberi jaminan bahawa Keluarga Malaysia akan terus mendapat akses kepada bekalan tenaga yang terjamin, pada harga mampu bayar.

“Pada masa yang sama, satu penyelesaian holistik amat diperlukan bagi menjamin bekalan tenaga, kemampuan alam sekitar dan kemakmuran Keluarga Malaysia selain menggalak daya saing dan inovasi dalam industri serta merencanakan pertumbuhan ekonomi.

“Dalam konteks ini, kerajaan telah menggubal Dasar Tenaga Negara, 2022 – 2040 dengan mengambil kira perkembangan serta cabaran dalaman dan luaran demi memastikan sektor tenaga dapat terus membangun dengan mampan,” jelas Ismail Sabri lagi.

Perdana Menteri berkata, DTN juga akan memperkemas dan mengharmoni pelbagai dasar berkaitan tenaga sedia ada bagi memastikan sektor ini terus kalis cabaran pada masa hadapan.

Dalam pada itu, Ismail Sabri berkata, visi yang digariskan di bawah dasar berkenaan adalah Kemampuan Tenaga untuk Mencapai Kemakmuran Bersama.

Katanya lagi, visi tersebut akan disokong oleh tiga objektif iaitu meningkatkan daya tahan ekonomi makro dan jaminan bekalan tenaga; mencapai kesaksamaan sosial menerusi bayar tenaga; dan memastikan kelestarian alam sekitar.

Untuk mencapai visi dan objektif DTN, Perdana Menteri berkata, sebanyak 12 strategi dan 31 pelan tindakan dikenal pasti, berlandaskan empat teras strategik dan lima pemboleh daya untuk dilaksanakan bagi jangka pendek, sederhana dan panjang, selari dengan pelaksanaan Rancangan Malaysia Lima Tahun.

Dalam pada itu Perdana Menteri berkata, Kerajaan bersetuju menubuhkan Majlis Tenaga Negara bagi menerajui hala tuju peringkat tertinggi dalam membuat keputusan strategik berkaitan sektor tenaga.

Katanya lagi, ia bagi memastikan strategi dan pelan tindakan DTN merentasi pelbagai sektor dan pihak berkepentingan.

“Saya akan mempengerusikan Majlis Tenaga Negara ini bagi memastikan inisiatif DTN dilaksanakan secara berkesan oleh kementerian dan agensi bertanggungjawab berdasarkan akauntabiliti dan peranan masing-masing.

“DTN merupakan ‘living document’ yang dikemas kini setiap tiga tahun dengan semakan dan pertimbangan dilakukan MTN, selari dengan kemajuan teknologi, tahap pencapaian sosioekonomi negara dan keseimbangan trilema tenaga semasa,” tegasnya lagi.